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Pacienti v Hradci Králové budou mít kvalitnější péči
Z okolních regionů

Hradec Králové - Na přistávající vrtulník s těžce zraněným člověkem netrpělivě čeká skupina lékařů. Sehraný tým se
ujímá pacienta a veze ho na několik metrů vzdálený operační sál vybavený špičkovou technikou. Scéna, kterou lidé
znají většinou jen ze zahraničních seriálů, bude brzy realitou ve Fakultní nemocnici v Hradci Králové. Vznikne tam totiž
nové přijímací centrum pro nejtěžší případy.
„Veškeré naléhavé případy budou směřovat do jediného moderního pracoviště akutního příjmu, kde se pacientů ujmou
specialisté. Teprve odtud budou směřovat na příslušná oddělení. Vyhneme se tak prodlevám v případech, kdy lékař
některého z oddělení není okamžitě k dispozici, protože má třeba vizitu. Nyní jsou totiž akutní příjmy umístěny na
jednotlivých klinikách,“ vysvětlil výhody nového pracoviště náměstek ředitele Fakultní nemocnice v Hradci Králové
Zdeněk Tušl.
Nový objekt za dvě stě milionů korun bude stát před budovou chirurgie nedaleko od vjezdu do nemocničního areálu.
„Přístavba centrálního příjmu bude navazovat na nový pavilon interních oborů. Vzniknou tam nová resuscitační lůžka,
příjem pro veškeré akutní případy interního a chirurgického charakteru, které tvoří zhruba osmdesát procent akutních
příjmů v nemocnici, i přistávací plocha pro vrtulník. Jde o nejbližší významnou akci, kterou chceme zahájit,“ sdělil ředitel
hradecké fakultní nemocnice Leoš Heger.
Výstavba by mohla začít již příští rok. „Pokud se najdou peníze, začneme stavět v příštím roce. Náklady se budou
pohybovat okolo dvou set milionů korun. Peníze půjdou částečně z našich zdrojů a částečně z dotací,“ potvrdil Heger.
Areál fakultní nemocnice projde v příštích letech dalšími výraznými změnami. Například ze staré hradecké nemocnice
se tam má přestěhovat neurologická klinika.
„Máme pětiletý plán vývoje nemocničního areálu. Kromě centrálního příjmu chystáme přestavbu bývalé budovy
gerontometabolické kliniky. Ta je napojena na nový komplex, který vznikl dostavbou pavilonu interních oborů, a měla
by se do ní přestěhovat plicní klinika a část interen. Stará budova interny projde rekonstrukcí a bude v ní neurologie,
která se přemístí ze staré nemocnice,“ řekl Heger.
Pacienti ze staré nemocnice nyní musí na některá vyšetření dojíždět. Umístění kliniky v centru nemocničního areálu
provoz pracoviště výrazně usnadní.
Mezitím začne také výstavba psychiatrické kliniky, jejíž přízemní budovy na okraji nemocničního areálu za infekční
klinikou jsou ve špatném stavu a požadavkům na moderní psychiatrickou péči už dlouho nevyhovují.
„Psychiatrie nyní sídlí v budovách z válečných a částečně ze šedesátých let minulého století. Jsou dřevěné, v havarijním
stavu a pro pacienty jsou nevyhovující a nedůstojné. Stavbu chceme zahájit do dvou let,“ řekl Heger.
Náklady na výstavbu či rekonstrukci budov a stěhování některých klinik se podle Hegera vyšplhají zhruba na půl miliardy
korun.

NEMOCNICE POSTAVÍ NOVÝ PŘÍJEM. Ve Fakultní nemocnici v Hradci Králové zdravotníci vykládají pacientku ze
sanity. V nemocnici se nyní připravuje stavba nového přijímacího oddělení pro akutní případy.


